
Strona 1 z 5 

 

PROTOKÓŁ  Nr 20/2014 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Ryjewo 

 z dnia 12 maja 2014 r.  
 

Lista obecności radnych stanowiąca załącznik  Nr 1  do protokołu.   

        

Posiedzenie otworzył  Pan Zbigniew Reducha - Przewodniczący Komisji, który powitał 

zebranych na posiedzeniu i stwierdził prawomocność obrad. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli ponadto: 

 

1. Pan Józef Gutowski  - Wójt Gminy Ryjewo 

2. Pani Małgorzata Zdunek - Skarbnik Gminy Ryjewo 

3. Pani Dorota Czerkies  - Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 

 

Ad.2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

 

Przewodniczący Komisji przedstawił porządek obrad po czym wystąpił do radnych z 

pytaniem czy mają jakieś uwagi do przedstawionego porządku. Wobec braku uwag 

przystąpiono do głosowania. W głosowaniu jednogłośnie przyjęto porządek obrad w 

brzmieniu: 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Rozpatrzenie sprawozdania Wójta Gminy o realizacji budżetu gminy za rok 2013. 

Zapoznanie z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o sprawozdaniu 

z wykonania budżetu gminy za 2013 rok. Opracowanie i przyjęcie opinii Komisji 

Rewizyjnej dot. wykonania budżetu gminy za 2013 rok.  

4. Podjęcie wniosku  w sprawie wystąpienia przez Komisję Rewizyjną do Rady Gminy  

Ryjewo w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy  Ryjewo. 

5. Sprawy bieżące. 

6. Zakończenie obrad. 

 

Ad.3. Rozpatrzenie sprawozdania Wójta Gminy z realizacji budżetu gminy za rok 2013. 

Zapoznanie z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o sprawozdaniu 

z wykonania budżetu gminy za 2013 rok i przyjęcie opinii Komisji Rewizyjnej dot. 

wykonania budżetu gminy za 2013 rok.  

 

Przewodniczący Komisji: Proszę o przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu za 

2013 rok. 

 

Pan Józef Gutowski: Dochody Gminy  zaplanowane w kwocie 19.506.658,30 zł wykonano 

w wysokości 19.176.210,50 zł,  co stanowi 98,3 %. Dochody uzyskano z tytułu: 

 Dochodów własnych ( z podatków i majątku gminy)             4.173.866,90 zł 

 Udziałów w podatkach dochod. Budżetu państwa                1.602.297,62 zł 

 Dotacji celowych                                                                     4.147.277,16 zł 

 Subwencji ogólnych                                                                8.760.505,00 zł 

 Środków na dofinansowanie zadań własnych gminy   

 pozyskanych z innych źródeł                                                    492.263,82 zł   
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Głównym źródłem dochodów gminy 2013 roku były subwencje ogólne stanowiące  45,7% 

udziału w dochodach gminy, kolejnym dochody własne gminy 21,8 %. oraz dotacje celowe, 

których udział w dochodach gminy wynosił 21,6 %. Subwencje oraz dotacje celowe 

wpływały na konto gminy w sposób terminowy, zgodnie z przyjętym planem. Plan dochodów 

własnych  wykonano w wysokości 94,6 %, uzyskując środki na kwotę 4.173.866,90 zł. 

Najwyższe dochody w ramach dochodów własnych uzyskano z następujących źródeł: 

 Podatku od nieruchomości na kwotę 1.251.009,45 zł, co stanowi 6,5% udziału w 

dochodach gminy  

 Podatku rolnego na kwotę  970.648,09 zł,  stanowiącą 5,1%  udziału w dochodach gminy. 

 

Stan zaległości w podatkach lokalnych  na 31.12.2013 roku  przedstawia się następująco: 

1. w podatku od nieruchomości  268.324,46 

2. w podatku  rolnym  66.703,38    

3. w podatku od środków transportowych  5.193,80 

4. w podatku leśnym  115,84 

 

Wydatki Gminy  zaplanowane w kwocie 18.693.176,30 zł wykonano w wysokości   

17.785.714,25 zł,  tj. w  95,1 %.Na  wydatki bieżące wydatkowano kwotę 17.290.380,53 zł  tj. 

95,4 %  planu, a na wydatki majątkowe 495.333,72 zł tj. 88,2% planu. W ramach wydatków 

bieżących środki przeznaczono na finansowanie działalności 5 jednostek budżetowych gminy 

w tym:                                                                      

1. Szkoły Podstawowej w Ryjewie na kwotę  3.419.494,50 zł, 

2. Szkoły Podstawowej w Straszewie  na kwotę  1.087.316,96 zł, 

3. Gimnazjum w Ryjewie na kwotę  1.401.495,86 zł, 

4. Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ryjewie na kwotę  4.516.738,62 zł. 

5. Urzędu Gminy w Ryjewie na kwotę  2.147.910,72 zł.  

 

Przekazano dotacje: 

1. celowe na realizację zadań gminy zleconych jednostkom spoza sektora finansów 

publicznych w wysokości  118.000,00 zł, 

2. podmiotowe dla samorządowych instytucji kultury na kwotę  485.503,74 zł,  

3. podmiotową dla niepublicznego przedszkola „ Maluszek „ w Ryjewie  na kwotę  

558.578,91 zł. 

          

Razem dotacje udzielone z budżetu gminy  wynoszą 1.162.082,65 zł,  co stanowi 6,7 % 

wydatków bieżących gminy. Na pomoc finansową na rzecz innych jednostek samorządu 

terytorialnego przekazano kwotę  32.252,00 zł. Ponadto ponoszono wszystkie inne wydatki  

określone w ustawie o samorządzie gminnym, jako wydatki własne gminy. Przychody Gminy  

zaplanowano  z tytułu wolnych środków w wysokości  250.000,00 zł, wykonano w wysokości 

356.866,42 tj. w 142,7 % . Rozchody Gminy zaplanowano w wysokości  1.063.482,00 zł, 

wykonano w  100,0 % tj. w kwocie  1.063.482,00 zł. Rozchody dotyczą spłat zaciągniętych  

pożyczek i kredytów  zgodnie z umowami zawartymi z bankami w tym na wyprzedzające 

finansowanie zadania realizowanego z udziałem środków europejskich 147.310,00. Wynik 

Finansowy Gminy  na 31.12.2013 roku występuje nadwyżka budżetowa  Gminy w wysokości  

1.390.496,25zł. Zadłużenie gminy z tytułu zaciągniętych pożyczek i kredytów wynosi  

6.951.686,- zł. Wszystkie zobowiązania gminy dotyczące zaciągniętych kredytów spłacane 

były zgodnie z zawartymi umowami. Gmina posiada należności wymagalne na dzień 

31.12.2013roku w wysokości 1.237.210,32 zł. Należności te powstały z tytułów: 
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 dostaw usług dla ludności świadczonych w   Zespole Szkół w Ryjewie w wysokości  

426,57; Szkole Podstawowej w Straszewie w wysokości 179,58 

 wypłat  zaliczek i funduszu alimentacyjnego  620.780,32 zł,  

 zaległości w podatkach i opłatach oraz pozostałych dochodach gminy na kwotę   

615.823,85 zł. 

 

Przewodniczący Komisji: Sprawozdanie  opracowane jest zgodnie z wymogami ustawy o 

finansach publicznych, jest przejrzyste i precyzyjne. Zadania, które zaplanowaliśmy w tym 

budżecie zostały zrealizowane i osobiście nie mam żadnych uwag. Wiemy wszyscy, że 

chcielibyśmy by zrealizowanych zadań było więcej, ale nie pozwala nam na to wysokość 

budżetu.  Analizując wykonanie dochodów zauważyć można, że małe wykonanie mamy w 

dochodach z majątku gminy, 49,3 %. Wysokim wskaźnikiem niewykonania dochodów 

wyróżnia się podatek od spadków i darowizn z planowanych 70.000,00 zł wykonano jedynie 

8.168,20 zł co stanowi zaledwie 11,7%,  

 

Pani Małgorzata Zdunek: W dochodach z majątku plan nie został zrealizowany z uwagi na 

brak popytu na działki gminne przeznaczone do sprzedaży, natomiast wpływy z podatku od 

spadków i darowizn są niezależne od pracy Urzędu.  

 

Przewodniczący Komisji: Zadłużenie gminy wyniosło 6.951.686,00 zł i w porównaniu do 

zadłużenia na dzień 31.12.2012 roku uległo zmniejszeniu o 1.063.482,00 zł tj. o 13 % z czego 

się cieszymy. 

 

Radny Jan Koczara: Cieszę się, że w roku poprzednim udało wykonać się dużą część zadań 

związanych z melioracją, co dla wszystkich rolników jest bardzo ważne.  

 

Przewodniczący Komisji: Jak wygląda sytuacja z należnościami wymagalnymi? 

 

Pani Małgorzata Zdunek: Gmina Ryjewo posiada należności wymagalne w wysokości 

1.237.210,32 zł.  Kwota ta wynika z zaległości w podatkach i opłatach lokalnych oraz 

pozostałych dochodów  gminy na kwotę 615.823,85 zł, wypłata zaliczek i funduszu 

alimentacyjnego na kwotę 620.780,32 zł oraz należności powstałe z tytułu dostawy usług dla 

ludności świadczonych w Zespole Szkół w Ryjewie w wysokości 426,57 zł oraz w Szkole 

Podstawowej w Straszewie w wysokości 179,58 zł. Wysokość należności wymagalnych 

względem roku 2012 uległo zmniejszeniu o 57.231,80 zł tj. o 4,4%. 

 

Przewodniczący Komisji: Otrzymaliśmy pozytywną  opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w sprawie  opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2013, 

dlatego proponuję głosowanie również za pozytywnym zaopiniowaniem tego sprawozdania. 

  

W  głosowaniu  udział  wzięło  4 członków Komisji. W głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

(4-za, 0-przeciw, 0-wstrzymał się) Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała 

sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Ryjewo za rok 2013.  Opinia Komisji Rewizyjnej 

stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 

 

Ad. 4.  Podjęcie wniosku w sprawie wystąpienia przez Komisję Rewizyjną do Rady 

Gminy Ryjewo w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy. 

 

Przewodniczący Komisji: W związku z pozytywną opinią Komisji w sprawie wykonania 

budżetu gminy za 2013 rok odczytam, projekt wniosku do Rady Gminy w sprawie udzielenia 
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absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu za rok 2013. Czy członkowie 

Komisji maja jakieś uwagi do wniosku bądź inne propozycje? 

 

- Nie zgłoszono – 

 

Przewodniczący Komisji: W związku z tym proszę członków komisji o udział w głosowaniu 

nad wnioskiem o udzielenie absolutorium. 

 

W  głosowaniu  udział  wzięło  4 członków Komisji. W głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

(4-za, 0-przeciw, 0-wstrzymał się) Komisja Rewizyjna podjęła WNIOSEK w  sprawie 

wystąpienia przez Komisję Rewizyjną do Rady Gminy Ryjewo w sprawie udzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy Ryjewo z tytułu wykonania budżetu za 2013 rok – wniosek 

stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 

 

Ad.5. Sprawy bieżące. 

 

Przewodniczący Komisji: Prosiłbym o przygotowanie na najbliższe posiedzenie komisji 

stałych wykazu zaległości z tytułu opłat śmieciowych.  

 

Radny Jerzy Paradowski: Czy zweryfikowane zostały już wszystkie złożone deklaracje na 

odpady? 

 

Pan Józef Gutowski: Deklaracje stale są weryfikowane z uwagi na fakt, iż mieszkańcy 

dokonują korekt już złożonych deklaracji, niestety najczęściej zmniejszając liczbę osób 

przebywających pod danym adresem.  

 

Radny Jerzy Paradowski: Chciałbym by poważnie zajęto się sprawą słabego ciśnienia wody 

na górnym terenie. Mieszkańcy Trzciana skarżą się, że bardzo często nie mają wody. 

 

Pan Józef Gutowski: Niestety związane jest to ze zbyt małym ciśnieniem wody przesyłanym 

ze stacji z Kwidzyna. Aby ta sytuacja się nie powtarzała wymagane jest wykonanie tzw. 

falownika, który stale będzie utrzymywał ciśnienie z sieci.  

 

Przewodniczący Komisji: Proszę również sprawdzić jaka jest przyczyna tego, że w 

leśniczówce w Benowie ciśnienie jest również bardzo słabe, bądź też wody nie ma w ogóle. 

 

Radny Jerzy Paradowski: Co z drogą na Pierzchowice? 

 

Pan Józef Gutowski: Droga ta będzie wyremontowana z budżetu gminy w późniejszym 

czasie. 

  

Przewodniczący Komisji: Co dzieje się z płytami z drogi prowadzącej do nieczynnego 

wysypiska w miejscowości Jałowiec? 

 

Pan Józef Gutowski: Płyty te zabieramy gdy jest potrzeba remontu drogi gminnej z uwagi na 

fakt, iż działka ta została przez ARiMR sprzedana osobie prywatnej.  

 

Przewodniczący Komisji: Należałoby ustawić tam chociażby szlaban, że jest zakaz wjazdu, 

bo jak ktoś wjedzie samochodem to może mieć problem z wyjazdem a rowerzysta, może 

nawet zrobić sobie krzywdę. 
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Radny Jerzy Paradowski: Jak wygląda sprawa z przygotowaniem zasilania na obchody 

jubileuszu OSP w Trzcianie? 

 

Pan Józef Gutowski: Zasilanie jest w trakcie przygotowania. Niestety czekaliśmy długo na 

materiały zakupione przez Straż, ale niestety w ostateczności OSP zdecydowało, że ich nam 

nie przekaże, dlatego też zdecydowaliśmy, że skrzynka zasilająca nie zostanie przekazana 

tylko zostanie w dyspozycji Urzędu.   

 

Radny Bogdan Barcik: Nadal nie są odbierane odpady uliczne z przystanków i placów 

zabaw w Sołectwie Watkowice.  

 

Pan Józef Gutowski: Jeszcze dziś po raz kolejny zainterweniujemy w firmie obsługującej 

nasza gminę.  

 

Przewodniczący Komisji: Proszę o przygotowanie na posiedzenie komisji stałych wykaz 

planowanych nowych lamp ulicznych. 

  

Ad.6. Zakończenie obrad. 

 

W związku z wyczerpaniem tematyki obrad Przewodniczący Komisji podziękował wszystkim 

za udział w spotkaniu i zamknął posiedzenie.  

 

 

 

 

 

                                                                      Przewodniczący Komisji 

                                                                    Zbigniew Reducha 

 
 

 


